
Tomáš Špidlík, Z POKLADNICE OTCŮ 

Je to mé tělo, kde mám schůzku s Bohem 

 

Jak správně užívat léků 

Bazil Veliký 

 

 

Všechny zručnosti a vědy nám propůjčil Bůh, aby nám 

pomohl tam, kde je příroda slabá. Bůh nám dal například 

zemědělství, protože co se urodí ze země samo od sebe, 

nepostačuje na uspokojení potřeb, a také tkaní, protože 

potřebujeme oděv, abychom byli dostatečně zahaleni a 

chráněni před větrem a mrazem. Totéž lze říct o stavitelství a 

stejně tak je tornu i s lékařstvím. 

Naše tělo stůně nadbytkem i nedostatkem a je náchylné 

k nejrůznějším poškozením a nemocem, ať již nás napadají 

zvenčí, nebo vznikají vevnitř jako důsledek stravovacích 

návyků. Lékařské umění nám propůjčil Bůh, který pořádá celý 

náš život jako vzor péče o duši, jež spočívá v odstraňování 

nadbytečného a v doplňování toho, čeho se nedostává. 

Rostliny, které pomáhají léčit každou nemoc, přece 

nevyrůstají ze země samy od sebe, nýbrž je zřejmé, že klíčí z 

vůle Stvořitele, aby nám přinesly užitek. 

Když je to zapotřebí, měli bychom usilovat o to, 

abychom užívali lékařského umění tak, že je nebudeme 

považovat za jedinou příčinu choroby a zdraví, nýbrž budeme 

přijímat užitek z něj plynoucí ke slávě Boží a jako vzor péče o 

duši.  

Bazil Veliký (+379) 


